
ویزیت حقوق از دست رفته بیمار یا پزشک
نسخه نویسی الکترونیکی بلای جان دردهای درمان شده است

علاوه بر اجرای برنامه پرونده الکترونیک، شــاید 
یکی از دلایل تاکید وزیر بهداشت بر نسخه نویسی 
الکترونیکی پزشــکان، وجود خطاهای ناشــی از 
نسخه نویسی های کاغذی به دلیل دست خط بدشان 
باشــد. گفته می شود نسخ دســت نویس می تواند 
ایمنی بیمار را به خطربیندازد، اما این دستورالعمل 
درحالیســت که وقتی پــای صحبت پزشــکان 
می نشینیم اکثرقریب به اتفاقشــان وجود چنین 
برنامه ای را بسیار دست و پاگیر می دانند و معتقدند 
سیستمی بازدارنده است. از طرفی بیماران نیز به این 
موضوع معترضند که پزشک به جای گوش دادن به 
شرح حالمان و معاینه دقیق وقتش صرف پیدا کردن 
کلیدهای کیبورد ولیست داروها می شود. دراین باره 
با اکبرترکی سخنگوی کمیسیون بهداشت و درمان 
مجلس شورای اسلامی به گفت وگو نشستیم که در 

ادامه می خوانید:
به نظر می رســد عدم آشنایی اغلب   
پزشکان با نرم افزارهای الکترونیکی 
باعث از دست رفتن زمان 8 دقیقه ای ویزیت 
بیمار و کاهش کیفیت آن می شود. آیا با توجه 
به نارضایتی پزشکان و بیماران از راه اندازی 
سیستم نسخه نویسی الکترونیکی قرار نیست 
بازنگری درباره اجرای این طرح انجام شود یا 
حداقل پیش از شروع، بسترسازی آموزشی 

لازم نبود؟
فکرنمی کنم نسخه نویســی الکترونیکی اجباری 

شده باشد.
اما در بســیاری ازمطب ها و مراکز   

درمانی استان ها در حال انجام است.
بله. شاید بنده اطلاع دقیقی از آن ندارم. با این حال 

باید نوشتن دستی نسخ به تدریج جمع شود.
گروه های زیــادی از پزشــکان با   
نسخه نویســی الکترونیکی مشکل 
دارند و اذعان می کنند برایشان دست و پاگیر 

است.
بله. ما هم قبــول داریم و بارها مطــرح کردیم که 
درست است، سیستم الکترونیکی باعث جلوگیری از 

بسیاری مشکلات مانند خطاهای نوشتاری می شود، 
اما به بسترسازی نیاز دارد.

آیا برنامه ای برای آموزش پزشکان در   
نظرگرفته شده است؟

قطعاً دوره های آشــنایی با نرم افزار نسخه نویسی 
امری ضروریست اما بعید می دانم به این سرعت هم 
بخواهند برنامه پرونده الکترونیک را اجرا کنند یقیناً 
زمان براســت. خود وزارت بهداشت و دستگاه های 
دیگر باید تمهیداتی بیندیشند تا این کار انجام شود، 
مطمئنم به دنبال رفع این عیوب هم هستند. با این 
حال درهفته های آتی نیز در کمیسیون بهداشت در 

مورد  آن تاکید می کنیم.
بــه نظــر شــما تاکیــد و اجبار    
برنسخه نویسی الکترونیکی اقدامی 

عجولانه و مشکل آفرین بوده است؟
بله. بالاخــره مشــکلاتی ایجاد می کنــد. طرف 
می خواهد نسخه بنویســد خب تا بخواهد دارو را 
پیدا کند، وارد کند بعد دوزش را به دســت بیاورد 
به هرحال وقت گیر است و مشــکلات و انتقاداتی 
 را برای پزشــکان و بیماران ایجاد می کند. بنابراین

 تاکیدات وزیربهداشــت نیازمند بسترســازی و 
بازنگری اســت. در این که پرونده الکترونیک باید 
به تدریج انجام شود هیچ شــکی نیست، اما همان 
طور که گفته شــد بدون مقدمه و بدون آشنایی و 
 آموزش لازمی که پزشکان باید داشته باشند یقیناً با 
 شکســت مواجــه خواهــد شــد. حداقــل 
درمطب هــا و مراکز درمانــی به ایــن راحتی ها 

امکان پذیر نیست.

درباره محاسن پیاده سازی سیستم    
نسخه نویسی الکترونیک نیز صحبت 

بفرمایید.
 ببینید برچیده شدن نسخه های کاغذی می تواند 
مشکلات متعدد ناشی از آن را بهبود دهد. خطاهای 
پزشــکی کمتر می شــود. شــاهد صرفه جویی و 
 کاهش هزینه هــای مراقبت، کاهش اشــتباهات

 نســخه نویســی، خطاهــای دارویــی، عوارض 
ناخواســته دارویی و بهبــود دارو درمانی خواهیم 
بود. منتهــی بازهم تاکید می شــود زمانی چنین 
نتایجــی حاصل می شــود کــه زمینــه لازمش 
فراهم شــده باشــد یعنــی جامعه پزشــکی اولاً 
 توجیــه و بعد آمــوزش مــورد نیاز را فــرا گرفته 

باشند.

در نشست بررسی مشکلات و چالش های 
»سیب سلامت« عنوان شد

تهدید سلامت توسط مافیای 
دونات در اصفهان

بررسی مشکلات و چالش های سیب سلامت برای 
تولیدکننده ها و عدم حمایــت از تولیدکنندگان 
بخش خصوصی در ســال رونق تولید در قالب یک 

نشست خبری برگزار شد.
قطار خارج شده از ریل را برگردانیم  

علی اســماعیلی، عضو انجمــن صنفی 
مسئولان فنی صنایع غذایی، آرایشی و بهداشتی 
استان اصفهان در این نشست اظهار کرد: نداشتن 
اطلاع از برخی مسائل بهداشتی باعث می شود، در 
صورت برخورد ارگان هــای ذی ربط با کارگاه های 
تولیدی غیرمجاز در صنف نان های حجیم و نیمه 
حجیم با حجمه هایــی از طرف برخــی دیگر که 
می گویند»اشتغال کم می شود، آمار بیکاری افزایش 
می یابد و...« مواجه  شوند، حمایت تمام ارگان های 
مسئول نیاز است تا برخورد با غیرمجازها درسطح 
کلان اتفاق بیفتد. وی ادامه داد: اســتاندارد باید با 
جدیت بر شناسه و پروانه ســاخت سیستم توزیع 
تمام واحدها نظارت داشــته باشد، چراکه داشتن 
سیب سلامت به این معناست که یک مسئول فنی 
متعهد، مواد اولیه، محصــول و... را کنترل می کند 
و نظارت بــر آن واحد صنفی وجــود دارد و تولید 
مطمئنی در حال انجام است، اما به دلیل نداشتن 
نظارت و برخورد کافی با کارگاه های غیرمجاز سایر 
کارگاه های مجاز هم معترض می شوند که داشتن 
شناسه با وجود هزینه هایی مانند هزینه های مسئول 
فنی، آزمایشگاه و... نه نتها باری از دوش تولیدکننده 
برنمی دارد بلکه اوضاع را بدتر نیز خواهد کرد. عضو 
انجمن صنفی مسئولان فنی صنایع غذایی، آرایشی 
و بهداشتی استان اصفهان اضافه کرد: شرایط ایده آل 
نیســت و پایش باید مدام در حال اجرا باشد، اگر 
معتقدیم که باید کنترل روی تولید و تولید کننده 
وجود داشته باشــد، پس قطار خارج شده از ریل را 

برگردانیم و شرایط را ایده آل کنیم.
سلامت برای برخی فروشندگان مهم   

نیست
آرش ادهمی، نخستین تولیدکننده دونات با سیب 
ســلامت و بدون مواد نگه دارنده در ادامه افزود: در 
سال ۹۷ با گرفتن پروانه کسب و مجوز آغاز به کار 
کردیم، اما بعد از ۹ ماه هنوز نتوانسته ایم حتی به یک 
آبمیوه فروشی محصولی را که با رعایت تمام نکات 
بهداشتی و سالم تولید می کنیم را بفروشیم، چرا که 
دونات های غیربهداشــتی برای آن ها حاشیه سود 
بیشتری دارد و ســلامت برای برخی فروشندگان 
مهم نیست. وی تصریح کرد: مافیای پخش دونات 
هم بی تقصیر نیســتند و اجازه نمی دهند حتی به 
آبمیوه فروشی ها دونات مجانی برای فروش بدهیم، 
کارگاه های غیرمجاز علاوه بر دونات، گوشــفیل، 
کیک یزدی و باقلوا هم تولید می کنند و خیابان های 
اصفهان را بین خود تقسیم کرده اند و اجازه کار به 
کسی نمی دهند. این تولید کننده ادامه داد: باوجود 
اینکه امروز ظرفیت دســتگاه های تولید دونات در 
کارگاه ما روزانه حدود ۱۵ هزار قطعه دونات است، 
اما بعد از دو ماه با چالشی به اسم دونات های فله ای 
روبه رو شده ایم و نتوانســته ایم با آن رقابت کنیم، 
چرا که قیمت تمام شده دونات های غیربهداشتی 
به علت نداشتن فضای بهداشــتی و استفاده مواد 
اولیه نامرغوب حــدود ۴۰ درصد کمتر از محصول 

تولیدی سالم است.
 ۷۰۰ کارگاه زیرزمینی و غیرمجاز پخت 

دونات
محمد قجاوند عضو هیئت ریئیسه صنف نان های 
حجیم و نیمه حجیم استان اصفهان در این نشست 
اظهار کرد: در اســتان اصفهان حدود ۲۵۰ کارگاه 
فعال و بهداشتی صنف نان های حجیم و نیم حجیم 
فعالیت می کنند و به صورت اســتانی مداوم رصد 
می شــوند. وی با بیان اینکه حــدود ۷۰۰ کارگاه 
زیرزمینی و غیرمجاز پخت دونات، شیرینی و باقلوا 
در استان اصفهان وجود دارد که حدود ۲۱۰ کارگاه 
فقط در شهر ســین فعالیت دارد، افزود: متاسفانه 
مرکز بهداشت محیط و سازمان صنعت ومعدن در 
جمع آوری کارگاه های غیرمجاز کوتاهی می کنند. 
عضــو هیئت رئیســه اتحادیه نان هــای حجیم و 
نیمه حجیم اســتان اصفهان ادامــه داد: بعضی از 
توجیهات در خصوص این کوتاهی به خاطر ترس 
از افزایش بیکاری اســت، البته نباید فراموش شود 
که اشتغال یعنی تولید خوب و ســالم پس باید از 
 افرادی که مجوز و سیب سلامت می گیرند حمایت 

شود. 
وی با بیان اینکه مرکز بهداشــت محیط و سازمان 
صنعت و معدن گشت های بازرسی خود را افزایش 
دهند تا از فعالیت کارگاه هــای غیرمجاز تا حدود 
زیادی جلوگیری شــود چراکه این کارگاه ها مانند 
زالو دســت وپای تولیدکنندگان مجاز را بسته اند، 
اضافه کرد: کارگاه غیرمجاز هزینه هایی مانند بیمه، 
هزینه آزمایشگاه، مســئول فنی، مالیات و هزاران 
هزینه جانبی دیگر را ندارند و محصول را با قیمت 
متفاوت تری به بــازار عرضه می کننــد. قجاوند با 
تاکید بر اینکه مردم باید با هوشیاری خرید کنند، 
خاطرنشــان کرد: مصرف کننده باید بــا آگاهی از 
شناســه تولید، سیب سلامت و ســایر مجوزهای 
بهداشتی محصول را خریداری کند و به فکر سلامت 
خود باشــد، البته منظور کارگاه هــای صنفی که 
محصول خود را تولید می کنند و در محل به فروش 
می رسانند، نیست چرا که آن ها مجوز دارند، منظور 
کارگاه های غیرمجاز اســت که هیــچ مجوزی از 

ارگان های ذی ربط ندارند.
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جـامـعـه
Society7 اظهار نظرهای دلواپسان زلزله در حاشیه  

نشست تخصصی بهسازی لرزه ای تهران

لرزه به اندام پایتخت
 

تهران روی ســراب ایمنی اســت. سرابی که 
ساختمان های ناایمن آن را در معرض بحران 
قرار داده اند. زلزله ای بیخ گوش پایتخت باعث 
شــده که نگرانی عظیمی جامعه مســئول را 
دربرگیرد. کســانی که اکنون از امضا فروشی 
در ساخت و ســازها و پدیده عجیبی صحبت 
می کنند که می تواند به یک فاجعه تبدیل شود. 
به گفته رئیس سازمان مدیریت بحران کشور، 
احتمال امضا فروشی و عدم نظارت های لازم 
در ساخت و سازها در حالی اتفاق می افتد که 
ما هنوز تجربه وقوع بحران در یک کلانشهر را 
نداریم؛ »تهران، از جهات مختلف دارای اهمیت 
فراوانی شده اســت چرا که یک مرکز کمیتی 
است و حادثه ای نظیر پلاسکو درآن این ظرفیت 
را دارد تا به حادثه ای بین المللی تبدیل شود. 
حالا تصور کنید که اگر در همین شهر یک زلزله 
۷ یا ۸ ریشتری رخ دهد، چه اتفاقی می افتد؟ 
بنابراین از حالا باید به فکر باشــیم و آمادگی 
لازم را در برابرحوادث کســب کنیم«. اکنون 
۸ میلیون نفر در پایتخت منتظر زلزله احتمالی 
هستند که ممکن است تهران را با خاک یکسان 
کند. گرچه نجار با این سخنان موافق نیست: 
»برخی می گویند اگر زلزله ای با قدرت ۷ ریشتر 
و بیشــتر در تهران رخ دهد این شهر با خاک 
یکسان می شــود، اما من چنین نظری ندارم. 
چرا که با این حجم از ســازه های فلزی و بتنی 
چنین امری بعید است، اما قطعاً خساراتی وارد 
خواهد شد«. او معتقد است ساختمان هایی هم 
هستند که می توانند در برابر زلزله ۷ ریشتری 
تــاب بیاورند و تخریب نشــوند، امــا عده ای 
معتقدند چه فرقی به حال تهران دارد چه یک 
ساختمان چه حجم عظیمی از ساختمان هایی 
که ناایمن ساخته شده اند هر دو برای پایتخت 
فاجعه ای بزرگ به شمار می رود. طبق بررسی ها 
و برآوردهای انجام شــده از میان دو میلیون 
پلاک ســاختمانی در تهــران ۲۲ هزار پلاک 
ناایمن وجود دارد که باید فکری به حال اینها 
شــود. رئیس کمیته ایمنی و مدیریت بحران 
شورای شهر تهران تنها فردی است که از این 
موضوع پرده برداشته است. به گفته وی، در هر 
کدام از این پلاک ها نیز می توان چندین واحد 
ساختمانی اعم از واحدهای درمانی، فرهنگی، 
آموزشی و... وجود داشته باشــد. صدر اعظم 
نوری با بیان اینکه در صورت وقوع زلزله، تهران 
تأثیر زیادی از آن خواهــد دید، گفت: تنها در 
یک مورد ۵۰۰۰ متر پروانه ساختمانی صادر 
می شود، اما 3۰ هزار متر بارگاری می شود و این 
یعنی سودجویی عده ای و تشدید آسیب ها در 
هنگام بحران. در همین رابطه رئیس سازمان 
پیشگیری و مدیریت بحران شــهر تهران در 
حاشیه نشست تخصصی بهسازی لرزه ای نسبی 
ساختمان های متداول شــهر تهران در مورد 
اظهارات مطرح شده از سوی صدراعظم نوری 
مبنی بر وجود ۲۲ هزار پلاک ناایمن در تهران 
گفت: بسیاری از اطلاعات این پلاک ها را خود ما 
استخراج کرده و جزئیات آن را نیز داریم، اما باید 
ببینیم که اعلام کردن آن چه پیامدی دارد و آیا 
در حال حاضر پیامدش جز این است که سبب 
تشویش اذهان می شود؟ بنابراین ما به دنبال 
این هســتیم تا برای ایمن سازی ساختمان ها 

یک راه حل پیدا کنیم.
رضا کرمی محمدی، نصب دستگاه های شتاب 
نگاشت زلزله را راه حل فعلی دانسته و گفته؛ 
»۲۲ شتاب نگاشــت را خریداری کرده ایم که 
این شتاب نگاشت ها به زودی در نقاط مختلف 
شهر نصب خواهد شد. چهار شتاب نگاشت هم 
در جاده فیروزکوه نصب اســت که در صورت 
وقوع هــر گونه حادثه ای اطلاعــات لازم را به 
دستگاه های مربوطه ارســال خواهد کرد. ۵۰ 
شتاب نگاشت نیز متعلق به شرکت های دیگر 
است و در مجموع حدود ۱۰۰ شتاب نگاشت در 
تهران نصب خواهد شد تا هنگام وقوع زلزله با 
محاسبه نوع خاک منطقه تلفات و آسیب پذیری 
را به ما اعلام کند. البته این اطلاعات برای مردم 
ارسال نخواهد شــد. همچنین تنها شهرداری 
مسئول ساخت و ساز و مقاوم سازی ها نیست 
و دیگر بخش ها نیز باید در این زمینه احساس 
مسئولیت کنند. سال هاســت در مورد زلزله 
پایتخت سخن گفته می شود و هر بار از طرف 
مسئولی در مورد این بحران اظهار نظر می شود، 
اما هنوز در زمینه ساختمان های ناایمنی که با 
جان و مال مردم سر و کار دارد تصمیم درستی 

گرفته نشده است.

گزارش خبری

خط و نشان رئیس پلیس تهران برای عرضه کنندگان لباس پارهفراخوان عمومی تکمیل اطلاعات دارندگان قبوض ودیعه حج تمتع
شهر خبر:  سازمان حج و زیارت با صدور فراخوان از دارندگان قبوض ودیعه گذاری حج تمتع دعوت کرد تا نسبت به تکمیل اطلاعات 
خود اقدام کنند. سازمان حج و زیارت اعلام کرد: پیرو فراخوان های قبلی این سازمان، از کلیه دارندگان قبوض ودیعه گذاری حج تمتع 
دعوت می شود با مراجعه به سامانه رزرو حج به نشانی reserve.haj.ir، نسبت به تکمیل اطلاعات خود اقدام کنند. هدف از این فراخوان 
آن است که ودیعه گذاران حج تمتع، اطلاعات شخصی خود را در این سامانه تکمیل تا ضمن ساماندهی کلی اولویت های باقی مانده، 
برقراری ارتباطات بعدی سازمان حج و زیارت با ودیعه گذاران، اطلاع رسانی نسبت به اولویت ها، برنامه های آموزشی و... امکان پذیر شود. 
بر اساس این اطلاعیه، ودیعه گذاران حج تمتع می توانند شخصاً به سامانه یاد شده مراجعه یا با مراجعه به دفاتر خدمات زیارتی دارای 

مجوز از سازمان حج و زیارت با پرداخت مبلغ پنجاه هزار ریال نسبت به تکمیل اطلاعات خود، اقدام کنند.

میزان:  فرمانده انتظامی تهران بزرگ درباره اقدامات پلیس برای برخورد با فروشندگان و عرضه کنندگان لباس های نامتعارف در بازار، 
گفت: اقداماتی که نیروی انتظامی انجام می دهد، موضوعی همه جانبه است. همان طور که با فروشندگان موادمخدر، معتادان متجاهر، 
مفسدان اقتصادی، سارقان و جرائم جنایی برخورد می کنیم؛ با عرضه کنندگان و تولیدکنندگان لباس های نامتعارف در سطح پایتخت 
نیز در حال برخورد هستیم. ســردار حســین رحیمی گفت: با توجه به آنچه درخصوص انجام مأموریت و وظیفه در چارچوب امنیت 
اخلاقی بر دوش ما گذاشته شده است، در حال ایفای وظیفه هستیم. وی تصریح کرد: برنامه پلیس در بخش برخورد با تهیه کنندگان و 
فروشندگان لباس های نامتعارف جزو اولویت هاست و حتماً این اتفاق خواهد افتاد و کسانی هم که به بدحجابی تجاهر می کنند، مورد 

هدف پلیس هستند. 

عکس خبر 

صید ماهی هرساله از اواسط مهرماه تا میانه 
فروردین سال دیگر انجام می شود. بیشترین صید 
ماهی توسط صیادان سفید،کفال و کپور است. 
چهار هزار صیاد از ۵۰ تعاونی اقدام به صید می کنند. 
 مازندران بیشترین سهم صید 
 در استان های شمالی کشور را به خود

 اختصاص می دهد. 
 مهسا صفری
 خبرگزاری مهر 

آغاز فصل صید ماهی در خزر

یلدا توکلی / گروه جامعه
   tavakoli.yalda11@gmail.com

دریا قدرتی پور / گروه جامعه
powerfulsea@gmail.com

شهریخبر ویژهکرج
رئیس کمیسیون سرمایه گذاری کرج خبر داد:

 عملکرد مطلوب سازمان مدیریت پسماند 
در تفکیک از مبدأ

در  جلسه رسیدگی به پرونده اخلال در نظام دارویی کشور؛
نعمت زاده: در یک نامه محرمانه مطالبی را 

برای قاضی توضیح دادم

سرانجام دو فرمان رئیس جمهور به شهرداری؛
 منشأ  بوی نامطبوع 

تهران نیست
 کرج / زری اسفندفر

mrs.esfandfar@gmail.com

 رئیس کمیسیون سرمایه گذاری و امور مشارکت ها در نطق پیش از 
دستور صد و شصت و ششمین جلسه رسمی شورای اسلامی شهر کرج 
از عملکرد سازمان مدیریت پسماند در حوزه تفکیک از مبدأ قدردانی 
کرد و اظهار داشــت: اتفاق خوبی که شروع شده حضور آموزشگران 
پسماند در مراکز آموزشی است که این موضوع به فرهنگ سازی کمک 
می کند. محمد نبیونی همچنین از معاونت خدمات شهر و سازمان 
سیما، منظر و فضای ســبز شهری شــهرداری کرج به منظور ارائه 
خدمات در ۱۲۰ مدرسه هم زمان با آغاز سال تحصیلی قدردانی کرد و 
افزود: ۵ خدمت برای هر مدرسه بسیار ارزشمند است و جای قدردانی 
دارد. وی ادامه داد: یکی دیگر از اقدامات خوبی که در شهرداری کرج 
برای نخستین بار انجام شــد ارائه خدمات به دانشگاه ها هم زمان با 
آغاز سال تحصیلی بود. نبیونی در ادامه افزود: پیگیری تکمیل طرح 
lez به منظور کاهش آلاینده های هوا و افزایش درآمدهای مدیریت 
شهری ضروری است. وی بیان کرد:طرح یاد شده مبنی بر شناسایی 
خودروهایی که معاینه فنی ندارند و موجب آلودگی هوا می شوند، در 
سطح کشور مطرح شده و اقداماتی نظیر خریداری و نصب دوربین در 
کرج صورت گرفته است. این عضو شورا افزود: ۶۹ دوربین خریداری 
و ۱۰ دوربین تا کنون نصب شده و سازمان فاوای شهرداری کرج نیز 
امکان کنترل دوربین ها را فراهم کرده است. نبیونی با اشاره به اینکه 
در یک روز، هزار و 3۲۹ خودروی فاقد معاینه فنی از مســیر نصب 
دوربین ها تردد داشــته اند، گفت: اگر هر ۶۹ دوربین فعال شوند به 
طور حدودی هفت هزار خودرو در مسیر دوربین ها قرار می گیرد و در 
صورتی که هر خودروی بدون معاینه فنی ۵۰ هزار تومان جریمه شود، 
مراجعه رانندگان برای معاینه فنی افزایش می یابد. وی افزود: این مهم 
علاوه بر کاهش آلایندگی، موجب افزایش درآمد برای شــهرداری 
می شود که تنها ۱۰۰ میلیارد ریال ماهانه از جریمه خودروهای بدون 

معاینه فنی درآمد کسب می شود.

ایرنا: شــبنم نعمت زاده متهم ردیف اول پرونده اخلال در نظام دارویی 
کشور در چهارمین جلسه رســیدگی به اتهامات پرونده اخلال در نظام 
دارویی کشور در شعبه ســوم دادگاه ویژه رسیدگی به جرائم اخلالگران 
و مفســدان اقتصادی در مجتمع قضایی امام خمینــی گفت: من هیچ 
یک از افرادی را که اینجا هستند، مقصر تشکیل این پرونده نمی دانم و 
علت گزارش های غیرواقعی که در اواخر ســال ۹۶ و اوایل سال ۹۷ علیه 
من تهیه شــد، آن بود که طی یک نامه محرمانه مطالبی را برای قاضی 
فرستادم و موارد بسیاری به من نسبت داده شــد ولی اتهام به اختلال 
همچنان پابرجا ماند. وی افزود: من از مدیرعامل شرکت توسعه دارویی 
رسا شکایت کرده بودم و خودم را نیز شخص مسئول می دانم. این متهم 
افزود: سعی می کردم با ارتباطات خود کمک کنم تا بدهی ها را پرداخت 
کنم و این حق الناس است که به گردن من مانده است و من متاسفم که 
آقای لشکری پور موضوع را به اینجا کشــاند. نعمت زاده با تشریح نحوه 
فعالیت های خود برای تأسیس شــرکت های دارویی گفت: تجربه های 
من مزیت هایی را ایجاد کرد تا اینکه در سال ۸۸ کاری را شروع کردم و با 
تأسیس شرکت هایی به دنبال فروش داروهای فوریتی و مکمل ها بودم و 
به همین دلیل دو شرکت را هم زمان ایجاد کردم و بعد از هشت ماه توانستم 
مجوزهای این شرکت ها را دریافت کنم. وی اضافه کرد: در سال اول همه 
هزینه های شــرکت با من بود در حالی که دارویی فروخته نشده بود و از 
طرف دیگر تهیه و تجهیز دفتر مرکزی و تأمین ۷۰ پرسنل و تجهیز ۱۲ 
مرکز به عهده من بود. نعمت زاده بیان داشت: ما توانستیم در اسفند ۹۲ 
شرکت را به ثبت برسانیم و من تصمیم گرفتم شرکت پخش بزنم و همه 
هزینه های آن را نیز به عهده داشتم. وی درباره سودآوری شرکت گفت: 
طبیعی است که در سال اول سودی نداشتیم و فقط باید هزینه می دادیم 
و منطقی آن است که بعد از سه سال یک شرکت سودآوری داشته باشد. 
نعمت زاده گفت: رسانه ها برخی قسمت ها را عادلانه مطرح نمی کنند که 
این مسئله به خود رسانه ها برنمی گردد بلکه به برخی از شاکیان برمی گردد 
که می گویند چرا در سه سال اول ســودآوری نداشته است در حالی که 

همین شاکی خود استاد اقتصاد است و از این مسائل آگاهی دارد.

مهر: به گزارش خبرنگار مهر، حســن روحانی، در یک ماه گذشته دو 
تکلیف به شهرداری تهران واگذار کرده اســت. رئیس جمهور، پس از 
آتش سوزی میدان حســن آباد، بناهای تاریخی را بخشی از هویت ملی 
دانست و شهرداران سراسر کشــور از جمله شهرداری تهران را ملزم به 
توجه به این ابنیه و مقاوم سازی آن ها با همکاری میراث فرهنگی کرد. 
همچنین رئیس جمهور، در جلسه ۱۷ مهر هیئت دولت، به شهرداری 
تهران و دستگاه های دولتی ذی ربط دستور داد تا نسبت به حل معضل 
بوی تعفن و نامطبوع اتوبان تهران-قم )حدفاصل فرودگاه امام تا مرقد 
مطهر امام »ره«( اقدام و گــزارش آن را به دولت ارائه دهند. محســن 
هاشمی رئیس شورای شهر تهران در خصوص پیگیری های انجام شده 
در خصوص این دو موضوع می گوید: رئیس جمهور این مسئولیت را به 
شهرداری تهران نداده اند و منشأ بوی نامطبوع اتوبان تهران-قم خارج از 
تهران است. وی معتقد است: این تکلیف به وزیر کشور سپرده شده که 
وزیر کشور هم از شهرداری تهران در این خصوص کمک خواهد خواست. 
هاشمی اضافه می کند: دستگاه های مختلفی در حال کار روی این موضوع 
هستند و به نتایجی هم رسیده اند، اما هنوز گزارش قطعی در این رابطه در 
اختیار شورا قرار نگرفته است اما تا آن جا که می دانم هم وزارت کشور، هم 
محیط زیست و هم مسئولان منطقه حسن آباد و کهریزک تلاش هایی در 
این خصوص در منطقه انجام داده و به نتایجی هم رسیده اند، من چند بار 
از آن مسیر عبور کردم و احساسم این بود که وضعیت بوی نامطبوع در 

این محدوده بهتر شده است. 
رئیس شورای شهر تهران با بیان اینکه در مسیر اتوبان تهران-قم چند 
نقطه وجود دارد که تمرکز بوی نامطبوع در آن محدوده ها بیشتر است 
از جمله شهرک چرم، دامداران و کهریزک، می گوید: زباله سوزی که در 
این محدوده انجام می شود، زمین های کشاورزی که در برخی از ماه های 
سال از کود استفاده می کنند و مسیر باد هم در تولید این بو تأثیرگذار 
هستند. وی ادامه می دهد: براساس سیاست هایی که کمیسیون سلامت 
آن را دنبال می کند، زبالــه هر منطقه در همــان منطقه جمع آوری و 

جداسازی شود.

 سخنگوی کمیسیون بهداشت 
مجلس شورای اسلامی: پزشکان 
برای نسخه نویسی الکترونیکی 

نیازمند آموزش هستند

دریا وفایی/  گروه پارلمانی
daryavafaei2009@gmil.com


